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Folketingets udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 3. maj 2012 udbedt
sig min besvarelse af følgende spørgsmål nr. 282 (alm. del). 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lene Espersen (KF). 

Spørgsmål 282:

”Vil ministeren i EU arbejde for, at det ikke tillades, at yngel af fisk herunder ål 
anvendes til konsum?”.

Svar:

Jeg forstår spørgsmålet således, at det primært relaterer sig til ålefiskeri og anvendelse 
af yngel af ål til konsum.

I landene i EU er der udarbejdet konkrete forvaltningsplaner for ål herunder yngel af ål 
med det formål dels at sikre ålens overlevelse og dels at sikre et fortsat fremtidigt fiskeri
efter ål. Jeg er meget bekymret for ålebestandens generelle dårlige udvikling, og vil 
fortsætte arbejdet med at sikre en bæredygtig udvikling af ålebestanden som helhed.  

Der er ikke i Danmark tradition for, at gribe ind i andre kulturers anvendelse af  
bestemte fødevarer. Såfremt glasålene er fisket lovligt i oprindelseslandet, går man ikke 
ind og regulerer anvendelsen. 

Der henvises i øvrigt til besvarelse af FLF alm. del spørgsmål 281.
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